兰州市2010年初中毕业生学业考试试卷  英语（A）
参考答案及评分标准
一、听力理解（分四小节，共20小题，每小题1分，满分20分）
1-5 CABBC  6-10 CAACA   11-15 AACAC   16-20 BABAB

二、单项选择题 (共20小题，每小题1分，满分20分)
21-25 DACBD  26-30 AAACB  31-35 ACBDA  36-40 DCDAA

三、完形填空 (共10小题，每小题1分，满分10分)

41-45 BCADA  46-50 DBCBA

四、阅读理解 (共15小题，每小题2分，满分30分)

51-55 BCDAA  56-60 BDBCA  61-65 CABCB

五、任务型完形填空 (共10空，每空1分，满分10分)

66. to enjoy  67. the commonest   68. is made   69. another     70. served

71. choose   72. while           73. way      74. be bought   75. history

六、任务型阅读 (共5小题，每小题2分，满分10分)

76. 1.5 meters long and weigh up to 160kg.

77. the giant panda was chosen as its symbol

78. The area where pandas can live has become smaller.

79. To increase the size of panda reserves.

80. 人们为了保护大熊猫不灭绝而努力工作着。
七、口语交际 (共5空，每空1分，满分5分)

81-85 ECDGB

八、词汇考查 (分A、B、C三节，共15小题，每小题1分，满分15分)

86. attention 87. respect  88. government  89. suggestions  90.succeeded

91. politely  92.central  93. careless     94. thoughts     95.unexpected

96. to help    97. to take     98. disagreed/didn’t agree 

99. protecting  100. been awarded

九、按要求完成句子(分A、B两节，共10小题，每空1分，满分15分)

101. How often  102so that  103. is it   104. been    105. that walked

106. self-confidence / confidence   107. traditional     108. have finished/done 

109. with       110. would 

十、书面表达 (满分15分)

1. 内容完整，语句流畅，无语法错误，书写规范，给12－15分;
2. 内容较完整，语句较流畅，基本无语法错误，书写较规范，给9－12分;

3. 内容不完整，语句欠流畅，语法错误较多，书写较规范，给5－8分;

4. 只写出个别要点，语法错误较多，书写欠规范，只有个别句子可读或不知所云，给0-5分。
听力材料
一、听力理解　
第一节：听句子，从A、B、C三个选项中选择与你所听到的内容相同或相近的选项。每个句子读一遍。你有10秒钟的时间浏览下面的选项。
注意：停顿10秒继续录音
1. We will never forget the pleasant smell.

2. The number is 83662817.

3. I caught a bad fever last week.

4. I will tell you the secret if you keep it to yourself.

5. John likes football better than volleyball.

第二节：情景反应。听句子，根据你所听到的句子，从A、B、C三个选项中选择最恰当的应答语。每个句子读一遍。你有10秒钟的时间浏览下面的选项。
注意：停顿10秒继续录音
6. I’m sorry I’m late.

7. Shall we go hiking this afternoon?

8. Would you mind if I open the window?

9. What does she look like?

10. How long have you been there?

第三节：听下面的四小段对话，每小段对话后有一个问题，根据对话内容及问题，选择正确的答案。对话读两遍。你有15秒钟的时间浏览下面的问题和选项。
注意：停顿15秒继续录音
11. M: Is Tom playing computer games now?

   W: No, he is busy making a model plane. He wants to get the first prize in the competition.

Question: What is Tom making?

12. W: We’re late! The concert has already been on for 15 minutes.

   M：Really? Oh, it’s 8:15 now.

Question: When did the concert begin?

13. W: Where should I get off if I go to the nearest hospital?

   M: At Fourth Street.

Question: Where does this conversation probably take place?

14. W: Stephen , you got an A again in the English exam. How did you improve so quickly? 

   M: I went to the English Corner and spoke English as much as possible.

Question: How did Stephen improve his English?

第四节：听下面三段短文，根据短文内容及问题选择正确答案。短文读两遍
听下面的短文，回答15至16小题。你有15秒钟的时间浏览下面的问题和选项。(注意：停顿15秒继续录音)

The number of people who read from books is going down, while far more people are reading online. Are you one of them? The Internet is very convenient: young people are especially using it instead of newspapers, magazines and books.

Questions :15. How are more people reading now?

16. What does the speaker think of the Internet?

听下面的短文，回答17至18小题。你有15秒钟的时间浏览下面的问题和选项。(注意：停顿15秒继续录音)

This afternoon , our class held a meeting. We talked about how to deal with the waste. In our everyday life, we have a lot of waste things , like used paper. There are some ways to reuse the wastes. For example, the used plastic bags can be used to contain our family rubbish. If we don’t know how to reuse the waste things, we can sell them to the recycling. If we try our best to recycle the waste, there will be less waste and less pollution in our life. To take care of the environment is to love ourselves.

Questions:17. What did the speaker’s class talk about?

18. If we don’t know how to refuse the waste things, what should we do?

听下面的短文，回答19至20小题。你有15秒钟的时间浏览下面的问题和选项。(注意：停顿15秒继续录音)

Would you like to spend your holidays traveling by balloon? The first balloon trip took place in 1783. It lasted only eight minutes. About a year later, an American and a Frenchman decided to cross the English Channel between France and England in a balloon. High over the channel, they discovered a hole in the balloon. The hole became larger and larger. The gas in the balloon was escaping. The men threw all their belongings into the water to make the balloon lighter. It started to rise again. But it was still too close to the water. Finally , the men threw away most of their clothes to save themselves.

Questions: 19. How long did the first balloon trip last in 1783?

20. Finally how did the American and the Frenchman save themselves?
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